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Agendapunt 2.2 Gebiedsakkoord Oostelijke Vechtplassen 
 
Vragen SP 
 
Vraag: Wat heeft iemand die geen jacht of zeilbootje, zelfs geen kano bezit, aan deze plannen? 
 
Antwoord: De beoogde projecten in het Gebiedsakkoord betreffen enerzijds fysieke investeringen in 
infrastructuur en voorzieningen in en om het water, anderzijds zijn het maatregelen om de natuur te 
behouden en te ontwikkelen. Vanwege het brede karakter zullen de maatregelen ook voor mensen 
zonder boot een positieve bijdrage leveren.  
 
Vraag: Hoe slecht gaat het nu met de ondernemers langs de plassen? 
 
Antwoord: Het gaat structureel niet goed met het ondernemersklimaat: de kwaliteit van het aanbod blijft 
achter en het gebied als watersportbestemming heeft de laatste decennia sterk aan glans verloren. Er is 
sterk behoefte aan vernieuwing. Als bouwsteen voor het Gebiedsakkoord namen de ondernemers zelf 
het initiatief om in 2016 met een toekomstvisie te komen: Gebiedsvisie Recreatie en Toerisme 
Loosdrechts Plassengebied (zie https://issuu.com/rvrolijks/docs/presentatie_sheets). Het gebied kent 
grote vitaliteitsproblemen: de ondernemersvisie spreekt ervan dat 35% geen gezond 
toekomstperspectief heeft. 
 
Vraag: Wat voegen partijen als RECRON, HISWA en de landelijke roeiclub toe aan de 
verbeteringen van de Oostelijke vechtplassen? betalen zij mee? welke invloed hebben ze ? 
 
Antwoord: Elke partij heeft vanuit haar taken een rol en verantwoordelijkheid. RECRON is de  
branchevereniging voor recreatieondernemers (onder meer campings en bungalowparken) die innovatie 
van het aanbod hoog in het vaandel heeft staan. HISWA is de landelijke branchevereniging voor de 
waterportsector die graag een rol neemt om kwaliteitsverbetering te stimuleren. De landelijke roeiclub 
beschouwt het gebied als belangrijk gebied voor de kleine watersport. Deze partners betalen niet mee 
aan het gebiedsakkoord, maar stellen hun kennis en knowhow om niet beschikbaar. 
 
Vraag: Wie wordt de verantwoordelijke partij bij het uitbaggeren van de 1

e
 Loosdrechtse plas? 

Antwoord: Het is een samenwerking waarin Waterschap AGV, Recreatieschap Loosdrechtse Plassen 
eo en provincie Noord-Holland de lead nemen. 
 
Vraag: Kan gedeputeerde  uitleggen waarom  er geen geld is voor het onderhoud van het 
Henschotermeer, terwijl er zoveel geld begroot wordt voor het onderhoud van de 
Vinkeveenseplas en de 1

e
 Loosdrechtse plas? 

 
Antwoord: De deelnemers van het recreatieschap Utrechtse Heuvelrug, Vallei- en Kromme Rijngebied, 
waarvan Henschotermeer deel van uitmaakt, hebben in 2012 besloten om dit recreatieschap op te 
heffen. Het Henschotermeer is per 1 januari 2018 overgedragen aan een duurzame ondernemer die 
oog heeft voor de natuurlijke kwaliteiten van het gebied. Om een optimale ontwikkeling te realiseren 

https://issuu.com/rvrolijks/docs/presentatie_sheets


  2 

heeft het recreatieschap UHVK ter overbrugging, een eenmalige investering gedaan en is een proces 
t.b.v. gebiedsontwikkeling gestart.  
De kosten voor het recreatieschap voor het Henschotermeer bedroegen jaarlijks € 450.000,-. 
De reguliere jaarlijkse bijdrage van de provincie Utrecht aan Recreatieschap Loosdrechtse Plassen eo 
is ca. € 160.000,-. Het Gebiedsakkoord levert eenmalig aanzienlijke investeringen en integrale 
oplossingen op in het gebied die anders niet zouden kunnen worden gerealiseerd. De beoogde bijdrage 
van de provincie Utrecht aan het Gebiedsakkoord bedraagt 3% van de totale investering van € 77,1 
mln, wat relatief weinig is te noemen. 
 
Vragen PvdD 
 
Vraag: De Partij voor de Dieren wil deze Statenbrief graag bespreken. De Gedeputeerde heeft 
eerder aangegeven dat het Gebiedsakkoord eerst inhoudelijk met de commissie besproken zou 
worden vóórdat GS het zou ondertekenen. Dit lijkt nu niet het geval te zijn geweest en wij vragen 
ons af wat de reden daarvoor is. Tevens komt de natuur er bekaaid van af in het gebiedsakkoord 
en vragen wij ons af in hoeverre er wordt ingezet op diervriendelijke, preventieve maatregelen 
wanneer het vermeende overlast door in het wild levende dieren betreft. 
 
Antwoord: Op 20 november 2017 heb ik in de commissie MME aangekondigd dat u een stuk tegemoet 
kunt zien met betrekking tot het programma Oostelijke Vechtplassen en dat dit een geëigender moment 
is om de inhoudelijke vragen te stellen. Met de statenbrief die ik u nu heb gestuurd, kom ik deze 
toezegging na.  
Het is goed om onze bescheiden rol binnen dit Gebiedsakkoord toe te lichten. Zo’n 85-90% van het 
geografische oppervlakte valt binnen de provincie Noord-Holland, de Utrechtse gemeente Stichtse 
Vecht is onderdeel van het gebied. Het Gebiedsakkoord is een initiatief van de provincie Noord-Holland 
waarop we voortvarend kunnen meeliften. Het sluit goed aan op de ingezette lijn binnen Recreatieschap 
Loosdrechtse Plassen om te komen tot kwaliteitsverbetering van het recreatieaanbod. Verder 
doorbreekt het akkoord de patstelling die al decennialang loopt over wie verantwoordelijk is voor het 
uitbaggeren van de plassen. 
Dat de natuur er bekaaid vanaf komt herken ik niet. Het versterken van de ecologische waarden is één 
van de speerpunten van het gebiedsakkoord. Met als maatregelen: realisatie van 800 ha nieuwe natuur 
(met nieuw leefgebied voor de N2000 doelsoorten), 12 faunapassages om natuurgebieden onderling te 
verbinden, 10 mln euro aan maatregelen om de waterkwaliteit te verbeteren. Ook zijn er pilots voorzien 
waarbij watersportondernemers ‘natuurinclusief’ gaan ondernemen door een deel van hun terrein rond 
hun jachthavens in te richten als natuur die ze zelf gaan beheren. Het Gebiedsakkoord voorziet in zowel 
verbetering van recreatieve waarden als van ecologische waarden. Uitgangspunt is dat beide waarden 
(fors) versterkt worden en waar mogelijk wordt gezocht naar win-win, bijv. door het stimuleren van 
natuurbeleving en elektrisch varen. 
Voor wat betreft specifieke maatregelen voor dieren: in het gebiedsakkoord worden nog plannen 
opgesteld waarin we preventieve maatregelen en diervriendelijke maatregelen meenemen, zoals het 
plaatsen van rasters om riet tegen ganzenvraat te beschermen. De bestrijding van ganzen is helaas 
nodig omdat de aantallen zo hoog zijn geworden dat veel rietvelden verdwijnen en daarmee ook veel 
beschermde moerasvogelsoorten verdwijnen. Daardoor halen we de N2000 verplichtingen niet. 
 
Vragen GroenLinks 
 
Vragen: We horen graag van GS meer over hoe dit akkoord bijdraagt aan de provinciale ambities 
(o.a. op gebied van recreatie en natuur) en over de financiële consequenties ervan. 
 
Antwoord: Het Gebiedsakkoord draagt inhoudelijk bij aan de Agenda Recreatie en Toerisme 2016-
2019. Het past goed bij twee opgaven, namelijk de opgave Transitie recreatieschappen en de opgave 
Innovatief ondernemerschap. Bij de eerste opgave gaat het om te komen tot een transitie van de 
recreatieschappen, waaronder Recreatieschap Loosdrechtse Plassen eo. De recreatieschappen 
moeten efficiënter en doelmatiger kunnen opereren dan nu het geval is. Het Gebiedsakkoord draagt 
hieraan bij.  
Verder draagt het akkoord bij aan het stimuleren van ondernemerschap en innovatie van bedrijven  in 
de branche als een essentiële voorwaarde voor een duurzame en aantrekkelijke regio. Er is daarbij 
speciale aandacht voor ondernemen in de natuur. Er wordt de nodige energie gestoken in het 
wegnemen van de spanning tussen investeringen en innovaties van ondernemers enerzijds en het 
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behoud en versterking van de natuurwaarden anderzijds. Het onderdeel Transitie van de 
recreatiesector uit het Gebiedsakkoord sluit hierop één-op-één aan. 
Voor wat de financiële consequenties betreft: de provincie Utrecht wordt gevraagd om, als bijdrage voor 
de benodigde dekking van € 77,1 mln, zich in te spannen om maximaal € 2,4 mln (3%) – verspreid over 
10 jaar - als dekking te zoeken voor de baggeropgave ter verbetering van de doorvaart van de plassen. 
Dit is nodig omdat de dekking binnen het Recreatieschap en Waterschap onvoldoende is om tot 
realisatie te kunnen overgaan. Voor het eerst hebben ca. 20 bij de Oostelijke Vechtplassen betrokken 
(semi-) overheden, bewoners- en natuurorganisaties en ondernemers, onder trekkerschap van de 
provincie Noord-Holland, de intentie uitgesproken om een groot aantal problemen samen aan te 
pakken. Dit is een unieke situatie, vanwege de omvang van en verscheidenheid aan de partijen die 
gaan samenwerken. 
 


